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PROTOKÓŁ Nr XX/2019 

z sesji Rady Miejskiej w Stąporkowie 

z dnia 28 listopada 2019 roku 

 

Ad.pkt.1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Kołodziej otworzył XX w bieżącej kadencji obrady 

sesji Rady Miejskiej w Stąporkowie. Na podstawie listy obecności stwierdził, że na stan  

15 radnych w obradach udział bierze 15 radnych, co zgodnie z ustawą czyni Radę zdolną  

do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w związku z obowiązującymi przepisami Rozporządzenia 

Parlamentu Europejskiego i Rady (UE) 2016/679 z dnia 27 kwietnia 2016 r. w sprawie 

ochrony osób fizycznych w związku z przetwarzaniem danych osobowych  i w sprawie 

swobodnego przepływu takich danych oraz uchylenia dyrektywy 95/46/WE RODO  a także 

art.20 ust.1b ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym (t.j. Dz.U. z 2019 r. 

poz.506) poinformował, iż obrady sesji są nagrywane oraz transmitowane na żywo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej powitał Radnych, Panią Burmistrz, Panią Skarbnik, Pana 

Sekretarza, Wicestarostę Koneckiego Wiesława Skowrona, panią Wiceprezes ZNP, 

Komendanta Komisariatu Policji w Stąporkowie Krzysztofa Oparę, Prokuratora Rejonowego 

w Końskich Ewę Bukowską, Zastępcę Komendanta Powiatowego Straży Pożarnej Ryszarda 

Stańczaka, Dyrektorów jednostek podległych, radnych rady powiatu koneckiego, Sołtysów  

a także wszystkich przybyłych na obrady sesji. 

Lista obecności radnych, sołtysów oraz zaproszonych na obrady gości zostaje załączona  

do niniejszego protokołu i stanowi jego integralną część. 

Ad.pkt.2. Przyjęcie porządku obrad sesji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował iż na wspólnym posiedzeniu komisji Rady 

Miejskiej w dniu 26 listopada br. wypracowano następujące wnioski o zmianę projektu 

porządku obrad XX sesji: 

WNIOSEK Nr I radnego Krzysztofa Chrzana w sprawie zdjęcia z porządku obrad projektu 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż środka trwałego stanowiącego własność 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Stąporkowie, ujętego w punkcie  

8 ppkt.i). 

WNIOSEK Nr II radnego Łukasza Świerczyńskiego sprawie: zdjęcia z porządku obrad 

projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na najem nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Stąporków będącej w użytkowaniu Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej w Stąporkowie, ujętego w punkcie 8 ppkt.j). 

WNIOSEK Nr III złożony przez uchwałodawcę, tj. Burmistrza Stąporkowa w sprawie zdjęcia 

z porządku obrad projektu uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości zabudowanej 

położonej w miejscowości Wólka Plebańska stanowiącej własność Gminy Stąporków, ujętego 

w punkcie 8 ppkt.h). 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, iż na 7 dni przed terminem dzisiejszej sesji, 

tuż po podpisaniu porządku obrad do Rady Miejskiej złożono projekt uchwały zmieniającej 

uchwałę w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 

części terenu sołectwa Czarniecka Góra – "Poręba". 

Przewodniczący Rady Miejskiej wyjaśnił, że radni zaproponowali zdjęcie z porządku obrad 

projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na najem nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Stąporków będącej w użytkowaniu Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej w Stąporkowie, ujętego w punkcie 8 ppkt.j) oraz projektu uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na sprzedaż środka trwałego stanowiącego własność Samodzielnego 

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Stąporkowie, ujętego w punkcie 8 ppkt.i) z uwagi 

na fakt, iż posiadają zbyt małą ilość przekazanych w sprawie informacji. Dodał, iż w dniu  
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27 listopada br. w miejscowości Krasna odbyło się spotkanie z mieszkańcami dotyczące 

funkcjonowania ośrodka zdrowia w tej miejscowości. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał wniosek nr I złożony przez radnego Krzysztofa 

Chrzana pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 15 głosami „za” przyjęła wniosek  

w sprawie zdjęcia z porządku obrad projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

sprzedaż środka trwałego stanowiącego własność Samodzielnego Publicznego Zakładu 

Opieki Zdrowotnej w Stąporkowie, ujętego w punkcie 8 ppkt.i). 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał wniosek Nr II złożony przez radnego Łukasza 

Świerczyńskiego pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 15 głosami „za” przyjęła wniosek  

w sprawie zdjęcia z porządku obrad projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na najem 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Stąporków będącej w użytkowaniu 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Stąporkowie, ujętego w punkcie  

8 ppkt.j). 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał wniosek Nr III złożony przez Burmistrza Stąporkowa 

pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 15 głosami „za” przyjęła wniosek  

w sprawie zdjęcia z porządku obrad projektu uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości 

zabudowanej położonej w miejscowości Wólka Plebańska stanowiącej własność Gminy 

Stąporków, ujętego w punkcie 8 ppkt.h). 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał wniosek o wprowadzenie do porządku obrad sesji 

projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla części terenu sołectwa Czarniecka Góra – "Poręba". 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 15 głosami „za” przedmiotowy wniosek 

przyjęła i projekt uchwały został umieszczony w porządku obrad w punkcie 8 ppkt h). 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

W związku z brakiem dalszych uwag do porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej 

odczytał proponowany porządek obrad XX sesji, który po naniesionych zmianach 

przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie porządku obrad sesji. 

3. Przyjęcie protokołów z XVII, XVIII i XIX sesji. 

4. Informacja Przewodniczącego o działaniach między sesjami. 

5. Informacja Burmistrza o działalności międzysesyjnej. 

6. Informacja Burmistrza o wynikach konsultacji społecznych dotyczących projektu 

Programu współpracy Gminy Stąporków z organizacjami pozarządowymi oraz innymi 

podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego  

i o wolontariacie na rok 2020. 
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7. Ocena stanu bezpieczeństwa publicznego w mieście i gminie Stąporków: 

a) Informacja Prokuratora Rejonowego w Końskich, 

b) Informacja Komendanta Komisariatu Policji w Stąporkowie, 

c) Informacja Zarządu Miejsko-Gminnego Związku OSP RP. 

8. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach:  

a) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych, 

b) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości oraz określenia inkasentów   

i stawek za inkaso podatku od nieruchomości, rolnego i leśnego, 

c) określenia stawek dotacji przedmiotowej dla Zakładu Gospodarki Komunalnej  

i Mieszkaniowej w Stąporkowie na 2020 r., 

d) ustalenia stawek dotacji przedmiotowej dla Zakładu Gospodarki Komunalnej  

i Mieszkaniowej w Stąporkowie na 2020 r., 

e) zmiany uchwały Nr II/8/2018 Rady Miejskiej w Stąporkowie z dnia 30 listopada 2018 r.  

w sprawie określenia stawek dotacji przedmiotowej dla Zakładu Gospodarki 

Komunalnej i Mieszkaniowej w Stąporkowie na 2019 r., 

f) zmian w budżecie Gminy Stąporków na 2019 rok, 

g) przyjęcia Programu współpracy Gminy Stąporków z organizacjami pozarządowymi 

oraz innymi podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie na rok 2020, 

h) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla części terenu sołectwa Czarniecka Góra – "Poręba". 

9. Sprawy różne. 

10.Zamknięcie obrad sesji. 

W związku z brakiem pytań i uwag do projektu porządku obrad XX sesji Przewodniczący 

Rady Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 15 głosami „za” przyjęła porządek obrad 

XX sesji. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Ad.pkt.3. Przyjęcie protokołów z XVII, XVIII i XIX sesji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, iż projekty protokołów z poprzednich sesji 

zostały przesłane radnym drogą elektroniczną oraz wyłożone w Biurze Rady Miejskiej. 

W głosowaniu jawnym protokół XVII sesji Rady Miejskiej w Stąporkowie został przyjęty 

przez radnych jednogłośnie 15 głosami „za”. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

W głosowaniu jawnym protokół XVIII sesji Rady Miejskiej w Stąporkowie został przyjęty 

przez radnych jednogłośnie 15 głosami „za”. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

W głosowaniu jawnym protokół XIX sesji Rady Miejskiej w Stąporkowie został przyjęty 

przez radnych jednogłośnie 15 głosami „za”. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Ad.pkt.4. Informacja Przewodniczącego o działaniach między sesjami. 
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Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej  Krzysztof Chrzan odczytał informację o działaniach 

między sesjami, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad.pkt.5. Informacja Burmistrza o działalności międzysesyjnej. 

Burmistrz Stąporkowa Dorota Łukomska przedstawiła informację o działalności 

międzysesyjnej, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Poinformowała, iż przygotowano projekt uchwały w sprawie powołania komisji konkursowej 

do przeprowadzenia konkursu na stanowisko dyrektora Samodzielnego Publicznego Zakładu 

Opieki Zdrowotnej w Stąporkowie. W kwestii dróg powiatowych wyjaśniła, że kwietniu lub 

maju 2020 roku gmina powinna otrzymać od Starostwa Powiatowego w Końskich informację 

o wysokości kwoty, jaka może zostać przeznaczona na drogi powiatowe biegnące przez 

gminę Stąporków. Pani Burmistrz zapewniła, że zgodnie z wcześniejszymi deklaracjami  

ze względu na dobro i bezpieczeństwo mieszkańców na potrzeby remontów dróg zostanie 

zaciągnięty kredyt. Poinformowała, iż w okresie międzysesyjnym odbywały się rozmowy  

z sołtysami oraz radnymi w Starostwie Powiatowym. Poprosiła o udzielenie głosu Staroście 

Koneckiemu Wiesławowi Skowronowi, który przedstawi aktualne informacje o planowanych 

inwestycja drogowych. Pani Burmistrz w dalszej części wypowiedzi poinformowała  

o przygotowanym projekcie budżetu na 2020 rok. Wyjaśniła, że gmina Stąporków według 

wielu rankingów, np. Wspólnoty  posiada jedne z najniższych dochodów, co jest związane  

ze stawkami podatkowymi. Podkreśliła, że jednak pomimo niskich dochodów udawało się 

realizować inwestycje. Dodała, że nawet w sytuacji podwyższenia podatków gmina nadal nie 

dorówna do średniej krajowej w tym zakresie. Pani Burmistrz poprosiła o rozważenie 

propozycji zwiększenia dochodów gminy. Przypomniała, że zostały zwiększone także 

wydatki, np. poprzez zwiększenie wysokości pensji minimalnej i nie wyobraża sobie sytuacji, 

aby pracownicy ZGKiM, czy MGOPS pracujący często w  trudnych warunkach nie zarabiali 

więcej. Pani Burmistrz powiedziała, że trudną pracę wykonują także urzędnicy, którzy często, 

np. przy realizacji inwestycji są upokarzani przez interesantów. Podkreśliła, że pracownicy 

wykonują ciężką pracę realizując inwestycje na rzecz wspólnoty mieszkańców i nie zasługują 

na złe traktowanie.  Poinformowała, że podczas realizacji budowy kanalizacji sanitarnej  

na ul.1 Maja w Stąporkowie zdarzały się sytuacje, kiedy mieszkańcy nie pozwalali, aby przez 

ich nieruchomość przeprowadzono kanalizację. Pani Burmistrz podkreśliła, że przecież  

to na podstawie wyrażonych przez mieszkańców zgód gmina uzyskała pozwolenie na budowę 

kanalizacji sanitarnej. Zaapelowała o zrozumienie, bo niewyobrażalnym jest, że część 

mieszkańców chce wstrzymać realizację inwestycji, gdyż przeprowadzenie kanalizacji 

poprzez inne tereny nie jest możliwe. Pani Burmistrz poprosiła o zwiększenie dochodów 

gminy, czyli podwyższenie stawek podatków w celu realizacji oczekiwań społecznych. 

Powiedziała, że znacznie łatwiej przychodzi wydawanie środków, niż pozyskiwanie 

dochodów. Podkreśliła, że gmina doskonale pozyskuje środki zewnętrzne a największą ilość 

środków unijnych udało się zdobyć dla miasta Stąporków. Zapewniła, że w roku 2020 

realizowane będą inwestycje na terenach sołeckich i będą to drogi powiatowe, które są dla 

mieszkańców najważniejsze. Pani Burmistrz podkreśliła, że inwestycje drogowe realizowane 

będą kompleksowo. Zapewniła, że w sytuacji, gdy powiat konecki wyrazi chęć wykonywania 

dróg powiatowych, natychmiast zostaną przygotowane projekty uchwał. Dodała, że jeżeli 

zajdzie potrzeba zostanie także zaciągnięty przez gminę kredyt. Poprosiła o udzielenie głosu 

Wicestaroście Koneckiemu, który przedstawi inwestycje drogowe na najbliższy rok oraz pani 

Skarbnik, która omówi projekt budżetu na 2020 rok. Pani Burmistrz poinformowała, iż na 

gminy spadł problem tworzenia budżetów, które bardzo trudno było spiąć z uwagi na 

podwyżki dla nauczycieli, za którymi niestety nie poszły środki z budżetu państwa. 

Poinformowała, iż koszt podwyżek to 1 mln zł, z czego gmina otrzymała tylko 205 tys. zł 

subwencji, dlatego nadszedł czas, aby pomyśleć o dochodach.   
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Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że z uwagi na fakt, iż odpowiada  

za prowadzenie sesji, to jeżeli radni wyraża zgodę głos będzie mógł zabrać Wicestarosta 

Konecki. 

Radni zgodę wyrazili. 

Głos zabrał Wicestarosta Konecki Wiesław Skowron. Powiedział, że w kwestii realizacji 

inwestycji drogowych podpisano umowę na wykonanie dokumentacji technicznej  

dla ul. Szkolnej w Niekłaniu Wielkim. Dodał, że dokończona zostanie także droga  

ze Stąporkowa w kierunku Krasnej a długość wykonanego odcinka będzie zależała od 

wysokości przyznanych środków finansowych z programu dróg samorządowych. 

Wicestarosta Konecki Wiesław Skowron poinformował, iż zgłoszony został cały odcinek  

od drogi krajowej 42 w Stąporkowie do Serbinowa, do końca odcinka. Dodał,  

że przedmiotowa droga znalazła się w wykazie dróg, które będą wykonywane w roku 2020. 

Wyjaśnił, że z całego powiatu koneckiego zgłoszono aż 63 wnioski na inwestycje drogowe,  

z czego Burmistrz Stąporkowa także przygotowała kilka propozycji. Wicestarosta Konecki 

poinformował, iż złożone wnioski będą zbadane na komisji budżetowej, gdzie zapadnie 

decyzja, które z nich zostaną ujęte w budżecie. Podkreślił, że ostateczny szkielet planowanych 

do realizacji inwestycji drogowych będzie zamknięty do końca maja następnego roku. 

Wicestarosta Konecki poinformował, iż powiat ma ograniczony budżet i dodatkowo problemy 

z oświatą, ze szpitalem, ale postara się dla każdej z gmin zadania inwestycyjne zrealizować. 

Podkreślił, że nie jest w posiadaniu wiedzy, które z dodatkowych wniosków złożonych przez 

panią Burmistrz mogą zostać ujęte w projekcie budżetu. 

Pani Burmistrz poprosiła o oddanie głosu pani Skarbnik. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał, czy pani Skarbnik może przekazać przygotowane 

informacje przy omawianiu uchwał podatkowych. 

Radny Edward Mazur powiedział, że należy trzymać się ustalonego porządku dziennego 

obrad sesji. 

Pani Burmistrz wyjaśniła, że przygotowane przez Skarbnika informacje to część 

sprawozdania miedzysesyjnego. Poprosiła radnego Edwarda Mazura, który zawsze ma 

zastrzeżenia co do sprawozdania międzysesyjnego o opracowanie wzoru. Poinformowała,  

że  w dniu 27.11.2019 r. złożyła wniosek do Ministerstwa Sprawiedliwości na pozyskanie 

sprzętu dla OSP Czarna, MOSP Stąporków i OSP Gosań. Podziękowała Komendantowi 

Straży Pożarnej za pozytywne zaopiniowanie wniosku. Pani Burmistrz dodała,  

że przygotowywany jest kolejny wniosek na zakup sprzętu dla pozostałych jednostek. 

Podziękowała pani Prokurator Ewie Bukowskiej oraz Komendantowi Policji i Komendantowi 

Straży Pożarnej za pomoc przy zwalczaniu nielegalnych składowisk niebezpiecznych 

odpadów. Powiedziała, że tylko dzięki współpracy wszystkich służb udaje się w bardzo 

szybkim czasie ustalić osoby odpowiedzialne za ten haniebny proceder. Pani Burmistrz 

podziękowała także radnym za owocną współpracę na rzecz gminy. 

Skarbnik Gminy Agnieszka Niebudek poinformowała, iż do 15.11.2019 r. burmistrz był 

zobowiązany do przygotowania projektu budżetu na 2020 rok, który było bardzo trudno 

skonstruować z uwagi na wyzwania, które postawiono przed gminami. Powiedziała, że 

długofalowe strategie finansowe i prognozy trzeba będzie skonfrontować z rzeczywistością. 

Poinformowała, że skala zmian jest duża i trudno będzie sprostać narzuconym na gminę 

zmianom. Pani Skarbnik powiedziała, że oczekiwania społeczne są coraz większe a zmiany  

w przepisach będą miały duży i negatywny wpływ na budżet z powodu niestabilnych 

przepisów w zakresie obciążeń finansowych jednostek samorządu terytorialnego. Wyjaśniła, 

że  przyszłoroczny budżet będzie bardzo skomplikowany i trudny, bo według szacunkowych 

danych ministerstwa z podatków do kas samorządowych trafi w sumie ok. 7 mld. zł mniej, 

przy jednoczesnym braku rekompensat zmniejszenia dochodów, które wpłyną w przyszłym 

roku. Dodała, że brak zwrotu kosztów realizacji ustawowych zadań gminnych prowadzi 
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wprost do pogorszenia się sytuacji gmin w skali całego kraju. Pani Skarbnik powiedziała,  

że priorytetem dla gminy będzie utrzymanie płynności finansowej, by na odpowiednim 

poziomie i w ciągły sposób wykonywać wszystkie powierzone ustawami zadania. 

Poinformowała, że według projektu gmina Stąporków na przyszły rok ma bardzo małą 

nadwyżkę operacyjną. Wyjaśniła, że jest to różnica pomiędzy dochodami bieżącymi  

a wydatkami bieżącymi i wynosi nieco ponad 500 tys. zł. Podkreśliła, że nadwyżka 

operacyjna jest głównym źródłem środków inwestycyjnych oprócz nadwyżek z lat 

poprzednich oraz środków uzyskanych ze sprzedaży majątku i stanowi główny parametr  

do obliczania zdolności kredytowej danej jednostki. Pani Skarbnik powiedziała, że samorząd 

będzie miał nie tylko mniej środków własnych na inwestycje, ale trudniej będzie także 

pozyskać zewnętrzne dofinansowanie. Wyjaśniła, że w przyszłym roku gmina zmierzy się  

ze skutkami wprowadzenia zerowej stawki podatkowej dla osób poniżej 26 roku życia, które 

już spowodowały spadek dochodów. Poinformowała, że także zmiana skali podatkowej  

za cały 2019 rok wpłynie na sytuację ekonomiczną gminy, gdyż wstecznie obejmie 

podatników, którzy otrzymali wynagrodzenia przed dniem 01.10.2019 roku. Dodała, że na 

korzyść podatnika zadziała nie tylko obniżka stawki podatkowej, ale także ponad dwukrotne 

podwyższenie pracowniczych kosztów uzyskania przychodu. Pani Skarbnik powiedziała,  

że wpływy z PITu zmniejszą się o ok.300 tys. zł. Wyjaśniła, że ze sprawozdań sporządzonych 

do Urzędu Miejskiego przez Urzędy Skarbowe wynikających z korekt składanych przez 

osoby prawne gmina musiała zwrócić za trzy kwartały br. aż blisko 500 tys. zł. Nadmieniła, 

że czwarty kwartał będzie dla gminy rozliczeniowym, więc na obecną chwile nie dysponuje 

wiedzą, ile jeszcze środków gmina Stąporków będzie zmuszona zwrócić z podatku CIT. Pani 

Skarbnik powiedziała, że także skutki podwyżek wynagrodzeń w sektorze oświaty od 

początku roku 2019 w wysokości 9,6% wygenerowały potężną lukę w finansach gminy, bo 

ok. 1 mln zł, z czego gmina otrzymała tylko 205 tys. zł subwencji oświatowej. Zaznaczyła, że 

edukacyjna luka finansowa, czyli różnica pomiędzy wydatkami na edukację a otrzymaną 

subwencją była bardzo duża już w 2018 roku, gdzie za cały rok gmina Stąporków dołożyła 

dokładnie 9.490.690,60 zł, gdzie już za trzy kwartały bieżącego roku gmina dołożyła 

9.639.694,33 zł. Pani Skarbnik powiedziała, że placówki niepubliczne kosztują gminę ok.2 

mln zł. Wyjaśniła, że kolejnym problemem jest podwyższenie płacy minimalnej i zmiany 

zasad jej naliczania, co oznacza, że pensje Polaków zarabiających najmniej wzrosną do kwoty 

2600 zł brutto. Dodała, że od przyszłego roku wejdą w życie także przepisy na podstawie 

których dodatek stażowy nie będzie wyliczany do płacy minimalnej, co oznacza rozszerzenie 

składników wynagrodzenia nieuwzględnianych przy obliczeniu płac. Pani Skarbnik 

powiedziała, że gmina zakończyła przetarg na dostawę energii elektrycznej, na podstawie 

którego stwierdzić można, że cena prądu wzrosła o 60%, co stanowi znaczną podwyżkę 

wydatków bieżących gminy. Poinformowała, że jest to kwota wzrostu z 205 zł za MWh netto 

na 329 zł za MWh netto. Pani Skarbnik podkreśliła, że gmina Stąporków ma jedne z 

najniższych dochodów w przeliczeniu na mieszkańca. Powiedziała, że w sytuacji, gdy gmina 

nie ograniczy wydatków  związanych z oświatą, może się okazać, że na koniec 2020 roku 

powstanie poważny problem. Podsumowując wypowiedź podkreśliła, że wprowadzone 

zmiany są bardzo niekorzystne dla samorządów i w związku z tym zaistniała potrzeba 

podwyższenia dochodów. 

Ad.pkt.6. Informacja Burmistrza o wynikach konsultacji społecznych dotyczących 

projektu Programu współpracy Gminy Stąporków z organizacjami pozarządowymi 

oraz innymi podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie na rok 2020. 

Sekretarz Gminy Łukasz Kłys odczytał informację, która stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

Ad.pkt.7. Ocena stanu bezpieczeństwa publicznego w mieście i gminie Stąporków: 
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Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, iż radni otrzymali dokumenty wraz  

z materiałami przygotowanymi na obrady dzisiejszej sesji, w związku z tym  nie zachodzi 

potrzeba odczytywania poszczególnych informacji. 

Ad.pkt.7. ppkt. a) Informacja Prokuratora Rejonowego w Końskich. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, iż w obradach sesji bierze udział Prokurator 

Rejonowy Ewa Bukowska.  

Prokurator Rejonowy Ewa Bukowska odczytała informację na temat bezpieczeństwa 

publicznego w mieście i gminie Stąporków, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Poinformowała, iż prokuratura ocenia bezpieczeństwo publiczne poprzez pryzmat określonej 

kategorii przestępstw, które są najbardziej uciążliwe dla społeczeństwa. Dodała,  

że mieszkańcy mogą z kolei oceniać bezpieczeństwo poprzez zdarzenia, które mają miejsce  

w społeczności lokalnej, czyli poprzez wykroczenia. Wyjaśniła, że najistotniejszą kategorią 

przestępstw, która wpływa na poczucie bezpieczeństwa są przestępstwa przeciwko życiu  

i zdrowiu człowieka, czyli zabójstwo lub trwałe uszkodzenia ciała, których na terenie gminy 

Stąporków nie zarejestrowano. 

Dodała, że kolejną kategorią przestępstw, która wpływa na poczucie bezpieczeństwa są 

przestępstwa przeciwko mieniu, czyli rozboje, włamania i oszustwa. Prokurator Rejonowy 

Ewa Bukowska podsumowując podkreśliła, że ilość przestępstw nie zwiększa się, a nawet 

zmniejsz, tak jak np. liczba włamań, czy oszustw. Powiedziała, że przestępstwa przeciwko 

mieniu są bardzo dolegliwe dla osób poszkodowanych, a w stosunku do sprawców stosuje się 

w 99% środki zapobiegawcze wolnościowo, czyli środki na przyszłe grzywny, 

zadośćuczynienia, czy środki na naprawienie szkody. Wyjaśniła, że kolejną kategorię 

przestępstw stanowią przestępstwa w komunikacji, czyli takie, gdy pokrzywdzony uczestnik 

doznał obrażeń na czas przekraczający 7 dni, bądź zdarzenia ze skutkiem śmiertelnym. 

Dodała, że tego typu przestępstw w gminie Stąporków jest niewiele w porównaniu np.  

z gminą Radoszyce. Pani Prokurator wyjaśniła, że na poziom bezpieczeństwa wpływają także 

kierujący pod wpływem alkoholu lub środków odurzających, których liczba także spada. 

Kolejną istotną kategorią przestępstw, którą omówiła były przestępstwa przeciwko rodzinie, 

których ilość niestety w olbrzymim tempie wzrasta z uwagi na wysoki poziom świadomości 

społecznej. Pani Prokurator wyjaśniła, że przy tego typu przestępstwach wobec sprawcy 

stosuje się nawet środki izolacyjne lub nakaz opuszczenia lokalu, czy zakaz zbliżania. 

Podkreśliła, że znaczny wzrost nastąpił w przypadku spraw dotyczących niealimentacji,  

co spowodowane jest zmianami w zakresie odpowiedzialności. Pani Prokurator wyjaśniła,  

że ogromną plagą są przestępstwa narkotykowe, których liczba odnotowana w rejestrach się 

zmniejsza, ale wpływają one na poczucie bezpieczeństwa publicznego. Dodała, że w kategorii 

tych przestępstw niepokojące jest, że sprawcami są bardzo młodzi ludzie a ponad to na rynek 

wprowadzane są narkotyki o coraz mniej znanym składzie chemicznym, których zażycie 

pociąga za sobą bardzo poważne konsekwencje zdrowotne. Prokurator Rejonowy Ewa 

Bukowska podsumowując wypowiedź podkreśliła, że na podstawie zarejestrowanych  

w prokuraturze spraw stwierdzić można tendencję spadkową przestępstw. 

Radni nie wnosili pytań do przedłożonej informacji. 

Ad.pkt.7. ppkt. b) Informacja Komendanta Komisariatu Policji w Stąporkowie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, iż w obradach sesji bierze udział Komendant 

Komisariatu Policji w Stąporkowie asp. szt. Krzysztof Opara.  

Komendant Komisariatu Policji w Stąporkowie asp. szt. Krzysztof Opara omówił 

informację na temat bezpieczeństwa publicznego w mieście i gminie Stąporków, która 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu. Doprecyzował, że na terenie gminy Stąporków 

nie odnotowano poważnych przestępstw przeciwko zdrowiu i życiu ludzkiemu. 

Poinformował, iż w pozostałych kategoriach także odnotowano spadek dynamiki przestępstw, 

zmniejszyła się także ilość kradzieży na targowicy miejskiej poprzez zwiększenie ilości 



8 
 

pieszych patroli policji oraz spadła liczba nietrzeźwych kierujących a także wypadków 

drogowych. W kwestii przestępstw narkotykowych na terenie gminy Komendant Komisariatu 

Policji przedstawił, że w miejscowości Niekłań Wielki odkryto hodowlę 9 krzaków konopi 

indyjskich, w Stąporkowie patrol policji zatrzymał do kontroli samochód, w którym 

znajdowały się znaczne ilości środków odurzających a na terenie miejscowości Błotnica 

zlikwidowano hodowlę 8 krzaków konopi indyjskich. Poinformował, iż wzrosła ilość 

interwencji domowych związanych z przemocą domową a także liczba niebieskich kart  

z uwagi na wysoki poziom świadomości społecznej.  

Głos w dyskusji zabrali: 

Radny Tomasz Kurcbart zapytał o przestępstwa internetowe na terenie gminy. 

Komendant Komisariatu Policji w Stąporkowie odpowiedział, że są to oszustwa 

popełniane przy użyciu internetu. Wyjaśnił, że najczęściej jest to wystawienie przez sprawcę 

oferty, czy produktu a następnie przyjęcie zapłaty i niewysłanie zamówionego towaru. 

Radny Zbigniew Wiśniewski powiedział, że mieszkańcy mają możliwość zaznaczania 

niebezpiecznych zdarzeń na mapie zagrożeń, jednak mimo zgłoszeń nie nastąpiła poprawa 

sytuacji. Zapytał, jak często należy zgłaszać zdarzenia, aby uzyskać większą reakcję ze strony 

policji. 

Komendant Komisariatu Policji w Stąporkowie odpowiedział, że jeżeli policja nie jest 

skuteczna na tyle, na ile oczekują tego mieszkańcy, to prosi zgłaszanie zdarzeń na bieżąco, by 

była możliwość natychmiastowej reakcji ze strony służb. Wyjaśnił, że patrole są 

zadaniowane, jednak problem polega na tym, że aby policja mogła zadziałać skutecznie  

w odpowiednim miejscu i czasie, należy natychmiast zadzwonić na numer alarmowy  

i przekazać informację. Dodał, że w sytuacji, gdy policja otrzyma informację z opóźnieniem 

interwencja może okazać się bezskuteczna. 

Radny Tomasz Kurcbart powrócił do tematu oszustw dokonywanych przy pomocy 

internetu. Zapytał, czy w sytuacji, gdy zamówiony towar o wartości ok. 200 zł nie dotarł w 

okresie 6 m-cy od daty zakupu, istnieje możliwość zgłoszenia przestępstwa oraz szansa na 

odzyskanie utraconych pieniędzy. 

Komendant Komisariatu Policji w Stąporkowie odpowiedział, że w przypadku oszustwa 

kwota nie ma znaczenia. Dodał, że często już na etapie zgłoszenia przez osobę pokrzywdzoną 

sprawca naprawia szkodę zwracając pieniądze lub wysyłając towar, czasem to dopiero sąd 

nakłada obowiązek wyrównania szkody. Powiedział, że niestety zdarzają się też sytuacje, gdy 

sprawca oszustwa pozostaje niewykryty a dzieje się tak w bardzo trudnych sprawach. 

Radny Łukasz Świerczyński w imieniu mieszkańców i rodziców poprosił o patrolowanie 

miejsc, w których gromadzi się młodzież, np. plac zabaw przy ul. Mickiewicza i 1000-lecia  

w Stąporkowie, gdzie zdarzają się przypadki dewastacji mienia. 

Radny Kamil Zieliński nawiązując do wypowiedzi przedmówcy poprosił o częstsze patrole 

piesze w parku miejskim w Stąporkowie z uwagi na dewastację oświetlenia. 

Radna Elżbieta Kołodziej poprosiła o częstsze patrole policji w miejscowości Wólka 

Plebańska w okolicy placu zabaw i altany, gdzie gromadzi się młodzież dokonując 

zniszczenia mienia społecznego. Dodała, że podczas spotkania sołeckiego mieszkańcy 

informowali, iż zgłaszają zaistniałe incydenty na policję, jednak bez efektów. Poprosiła także 

o patrole przy terenie szkoły w Odrowążu. 

Komendant Komisariatu Policji w Stąporkowie odpowiedział, że problem dotyczy miejsc, 

przy których spotyka się młodzież. Poinformował, iż w roku bieżącym na placu Publicznego 

Przedszkola w Stąporkowie kilkoro młodych osób zdewastowało zabawki dla dzieci oraz 

ścianę budynku poprzez pomalowanie farbą. Komendant wyjaśnił, że dzięki szybkiej reakcji 

policji udało się ustalić i przesłuchać wandali a jeden z rodziców dokonał usunięcia szkody. 

Dodał, że materiały w sprawie skierowano do Sądu rodzinnego. Ponowił prośbę o współpracę 

mieszkańców z policją. Komendant wyjaśnił, że jeżeli tylko jest możliwość policja 
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natychmiast interweniuje, jednak w sytuacji, gdy patrol z powodu interwencji zajęty jest kilka 

godzin, to wówczas na miejsce wysyłany jest przez dyżurnego inny patrol. Zapewnił  

o dysponowaniu patroli policji do miejsc, w których gromadzi się młodzież.  

Radny Maciej Pokusa poprosił o zadaniowanie patroli do kontrolowania drogi Niekłań Mały 

w kierunku Odrowąża, gdzie pomimo, iż jest ograniczenie tonażu nad ranem jeżdżą tamtędy 

samochody ciężarowe. 

Komendant Komisariatu Policji w Stąporkowie odpowiedział, że we wskazanym miejscu 

były ustawiane patrole policji, jednak z uwagi na odnowienie problemu policjanci będą to 

miejsce patrolować.  

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, iż wśród uczniów Publicznej Szkoły 

Podstawowej w Niekłaniu Wielkim zapanował niepokój z powodu pojawiającego się 

mężczyzny, który zaczepiał dzieci. Dodał, że sprawę zgłoszono do Komisariatu Policji  

w Stąporkowie, który podjął czynności w sprawie. 

Komendant Komisariatu Policji w Stąporkowie odpowiedział, że problem został 

rozwiązany, gdyż z uczniami przeprowadzono cykl prelekcji mający na celu uświadomienie 

dzieciom, jaki powinny się w takich sytuacjach zachować a mężczyzna najprawdopodobniej 

został spłoszony, gdyż więcej na terenie się nie pojawił. 

Radny Tomasz Kurcbart zapytał, czy montaż gminnego monitoringu  w miejscach 

niebezpiecznych byłby pomocny w pracy policji. 

Komendant Komisariatu Policji w Stąporkowie odpowiedział, że to bardzo dobry pomysł  

a montaż monitoringu zdecydowanie ułatwiłby pracę policji. Poinformował, iż wandali, 

którzy zdewastowali urządzenia na placu przedszkolnym udało się odszukać właśnie dzięki 

nagraniom z kamery. Poprosił, aby w miejscach najbardziej niebezpiecznych i narażonych na 

niepożądane zdarzenia monitoring zamontować. 

Radny Tomasz Kurcbart poprosił Sekretarza Gminy o powołanie komisji do ustalenia 

miejsc, w których będzie można zamontować gminny monitoring. 

Radni nie wnosili dalszych pytań do przedłożonej informacji. 

Ad.pkt.7. ppkt. c) Informacja Zarządu Miejsko-Gminnego Związku OSP RP. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, iż w obradach sesji bierze udział Zastępca 

Komendanta Państwowej Straży Pożarnej w Końskich st. kpt. mgr inż. Ryszard 

Stańczak. 

Sekretarz Gminy Łukasz Kłys przedstawił informację Zarządu Miejsko-Gminnego Związku 

OSP RP, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Głos zabrał Zastępca Komendanta Państwowej Straży Pożarnej w Końskich st. kpt. mgr 

inż. Ryszard Stańczak. Doprecyzował, że na terenie powiatu koneckiego odnotowano  

aż 1170 zdarzeń, z czego ponad 500 wystąpiło na terenie gminy Stąporków. Wyjaśnił, że nie 

były to zdarzenia trudne i kosztowne. Komendant powiedział, że  najwięcej zdarzeń stanowiły 

pożary nieużytków, łąk i zagajników, co spowodowało, że działania były długotrwałe. 

Podziękował wszystkim za pomoc Państwowej Straży Pożarnej, za usuwanie zagrożeń   

a także za pomoc przy gaszeniu pożarów składowiska odpadów w miejscowości Fałków. 

Komendant powiedział, że  do najczęstszych miejscowych zagrożeń należą wypadki drogowe 

oraz połamane po wichurach konary drzew. Dodał, że dzięki uprzejmości ochotniczych straży 

pożarnych z terenu gminy Stąporków wszelkie zdarzenia są bardzo szybko usuwane. 

Podziękował za to, że funkcjonariusze Państwowej Straży Pożarnej mogą brać udział  

w próbnych ewakuacjach szkół z terenu gminy. Podkreślił, że szczególne podziękowania 

należą się także strażakom ochotnikom z OSP Niekłań, OSP Odrowąż oraz OSP Krasna. 

Komendant powiedział, że zagrożeniem dla bezpieczeństwa mieszkańców są składowiska 

odpadów. 

Radny Edward Mazur odniósł się do zapewnień pani Burmistrz, o zakupie nowych wozów. 

Powiedział, że z szacunków przedstawionych przez panią Skarbnik wynika, że pani Burmistrz 
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opowiadała sen. Dodał, że gorąco życzy ochotnikom, aby obiecane przez gminę samochody 

otrzymali. Radny Edward Mazur poinformował, że przedstawiona przez Sekretarza Gminy 

informacja nie do końca oddaje prawdę o sytuacji strażaków w gminie Stąporków. Wyjaśnił, 

że MOSP Stąporków paliwo do samochodu marki mercedes kupuje ze środków własnych, 

których gmina nie zwraca. Przypomniał, że podczas spotkania z przedstawicielem PSP  

w Końskich poruszano ten problem, który został uznany za ewenement w skali całego kraju. 

Radny Edward Mazur poinformował, że w ubiegłym roku Rada Miejska uchwałą przyznała 

MOSP Stąporków dotację w wysokości 15 tys. zł, lecz pani Burmistrz uchwały nie wykonała 

nie przekazując środków. Zwrócił się do Przewodniczącego Rady Miejskiej, że rada powinna 

się zająć sprawą niewykonania przez Burmistrza uchwały. Radny Edward Mazur 

poinformował, iż w roku bieżącym grupa radnych przygotowała także projekt uchwały  

w sprawie udzielenia dotacji w wysokości 10 tys. zł dla OSP Czarna na ogumienie  

do wozu strażackiego zakupionego ze środków pochodzących ze zbiórki. Dodał, że rada 

przedmiotowego projektu nie przyjęła. Radny powiedział, że podobnie jest z obiecaną remizą 

dla OSP Czarna, która miała zostać zbudowana, ale do dziś nie powstała. Poinformował,  

iż podważono także opinię stacji diagnostycznej poprzez powołanie specjalnego 

przedstawiciela do zbadania, czy wóz OSP Czarna jest sprawny. Dodał, że powołany ekspert 

stwierdził, że samochód wraz z ogumieniem jest sprawny, należy tylko zakupić do niego 

nowe opony. Radny Edward Mazur podsumowując powiedział, że współpraca z gminą jednak 

nie układa się tak dobrze, a  szczególnie z MOSP Stąporków, która od początku istnienia, 

tj.11.12.2012 r. ma rzucane pod nogi kłody a mimo tego odnosi sukcesy i w roku ubiegłym do 

akcji wyjechali aż 61 razy. Podkreślił, że podobne sukcesy odnosi drużyna Małych 

Strażaków. Radny Edward Mazur zapytał, ile zapłacono za powołanie eksperta do zbadania 

stanu technicznego samochodu OSP Czarna. 

Sekretarz Gminy Łukasz Kłys powiedział, że pani Burmistrz wsłuchuje się w potrzeby 

strażaków wszystkich jednostek. Powiedział, że w gminie nie ma podziału jednostek na 

lepsze lub gorsze a potrzeby są bardzo duże. Podkreślił, że w sytuacji, gdy dochody będą 

ustalone zapotrzebowania zostaną zrealizowane.  Sekretarz Gminy Łukasz Kłys powiedział, 

że pani Burmistrz szuka źródeł finasowania wszędzie. Dodał, że współpraca gminy  

z Państwową Strażą Pożarną i poszczególnymi jednostkami OSP układa się bardzo dobrze, 

pomimo iż potrzeby z uwagi na dużą ilość jednostek są bardzo duże. Poinformował, że aż trzy 

jednostki z gminy są w KSRG. Sekretarz Gminy Łukasz Kłys powiedział, że gmina ma 

świadomość potrzeb jednak do ich realizacji potrzebne są dochody, które należy zwiększyć. 

W kwestii samochodów w OSP Czarna oraz współpracy gminy z jednostką powiedział,  

że gmina stopniowo pomaga jednostce w funkcjonowaniu. 

Radni nie wnosili dalszych pytań do przedłożonej informacji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej ogłosił przerwę w obradach. 

Obrady wznowiono  od pkt.8. 

Ad.pkt.8. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach:  

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, iż wszystkie projekty uchwał pozytywnie 

zaopiniowane co do zgodności z prawem zostały omówione na posiedzeniu wspólnym 

Komisji Rady Miejskiej a ponieważ Radni mają je przed sobą nie zachodzi potrzeba ich 

odczytywania. 

Ad.pkt.8.ppkt.a) Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku  

od środków transportowych. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, iż do przedmiotowego projektu uchwały  

na wspólnym posiedzeniu komisji radny Edward Mazur zgłosił wniosek w sprawie 

utrzymania wysokości stawek podatku od środków transportowych na obecnym poziomie, 

bez dokonywania podwyżek. W związku z powyższym poprosił o przegłosowanie wniosku. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym: 
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za- 5 głosów 

przeciw- 8 głosów 

wstrzymało się- 2 głosy 

powyższy wniosek odrzuciła. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Głos zabrał radny Edward Mazur. Powiedział, że zwiększenie dochodów, to nie tylko 

podniesienie podatków, lecz także mądre wydawanie pieniędzy i należyta gospodarka 

środkami, którymi gmina dysponuje. Podkreślił, że gdyby środki wydatkowano w sposób 

gospodarny, to obecny budżet byłyby zadowalający. Radny Edward Mazur przytoczył 

przykład niewłaściwego wydawania środków publicznych, jakim była np. budowa drogi na 

ul.1000- lecia w Stąporkowie, na którą nie przygotowano wniosku na pozyskanie środków 

zewnętrznych, pomimo, iż inwestycja spełniała wymagane kryteria, lecz zadanie wykonano 

ze środków własnych w wysokości 800 tys. zł. Jako kolejny przykład niewłaściwego 

wydawania środków publicznych radny podał budowę sieci wodociągowej w kilku 

miejscowościach w gminie, bez dofinansowania z zewnątrz, pomimo, iż była możliwość 

uzyskania zwrotu aż 80% kosztów inwestycji. Radny Edward Mazur przypomniał,  

że na pytanie redaktora, czy gmina pozyskała na przedmiotowe zadanie środki zewnętrzne, 

pani Burmistrz wówczas powiedziała, że na rynku pracy jest tak tania siła robocza,  

że nie opłaca się pisać projektów. Powiedział, że niewłaściwie wydatkowano środki także  

na docieplenie budynku szkoły w Niekłaniu Wielkim, gdzie również nie skorzystano  

z możliwości pozyskania środków z programów na budynki użyteczności publicznej, lecz 

zadanie zostało wykonane ze środków własnych  w kwocie 350 tys. zł. Radny Edward Mazur 

powiedział, że podobna sytuacja miała miejsce także w miejscowości Gosań, gdzie budowano 

wodociąg. Poinformował, że na zadanie przygotowano wniosek na pozyskanie środków 

zewnętrznych  

i bez oczekiwania na wyniki naboru ostatecznie środki na inwestycję gmina przekazała  

do realizacji ZGKiM w Stąporkowie, by zakład mógł wykonać część zadania jeszcze przed 

wyborami. Radny Edward Mazur podkreślił, że ostatecznie przygotowany projekt został  

zaakceptowany, ale nie wypłacono środków i w wyniku takiego działania gmina straciła 

ok.100 tys. zł.  Radny powiedział, iż z uwagi na przedstawione powyżej sytuacje nie zamierza 

głosować za przyjęciem przygotowanego w sprawie podwyżek projektu uchwały. 

W związku z brakiem dalszych pytań i uwag do powyższego projektu uchwały 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym: 

za- 9 głosów 

przeciw- 2 głosy 

wstrzymało się- 4 głosy 

podjęła uchwałę Nr XX/117/2019 w sprawie określenia wysokości stawek podatku  

od środków transportowych, która stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Ad.pkt.8.ppkt.b) Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku  

od nieruchomości oraz określenia inkasentów  i stawek za inkaso podatku  

od nieruchomości, rolnego i leśnego. 

Przewodniczący Rady Miejskiej  poinformował, iż do przedmiotowego projektu uchwały  

na wspólnym posiedzeniu komisji radni składali następujące wnioski:  
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WNIOSEK Nr I radnej Elżbiety Jóźwik w sprawie zmiany §1 pkt.2 ppkt b) tj. zmniejszenia 

stawki podatku od nieruchomości od budynków lub ich części związanych z prowadzeniem 

działalności gospodarczej oraz od budynków mieszkalnych lub ich części zajętych  

na prowadzenie działalności gospodarczej tj. z proponowanych – 17,00 zł od 1 m² 

powierzchni użytkowej, do kwoty 16, 50 zł za 1m² powierzchni użytkowej. 

WNIOSEK Nr II radnego Edwarda Mazura w sprawie utrzymania wysokości stawek 

podatkowych na obecnym poziomie, bez dokonywania podwyżek.  

WNIOSEK Nr III radnego Jacka Trudnosa, aby w §1 pkt.2 ppkt e) tj. w sprawie 

zmniejszenia stawki podatku od nieruchomości od budynków lub ich części od pozostałych,  

z wyjątkiem budynków gospodarczych, dla których stawka wynosi: z proponowanych 4,00 zł 

od 1 m² powierzchni użytkowej, do kwoty 3,90 zł od 1 m² powierzchni użytkowej. 

Przewodniczący Rady Miejskiej  poinformował, iż w związku z tym, że radny Edward Mazur 

złożył wniosek w sprawie utrzymania wysokości stawek podatkowych na obecnym poziomie, 

radna Elżbieta Jóźwik wniosek wycofała.  

W związku z powyższym Przewodniczący Rady Miejskiej  poprosił o przegłosowanie 

wniosku złożonego przez radnego Edwarda Mazura. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym: 

za- 2 głosy 

przeciw- 9 głosów 

wstrzymało się- 4 głosy 

powyższy wniosek odrzuciła. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Głos zabrał radny Jacek Trudnos, który wycofał złożony przez siebie wniosek. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radną Elżbietę Jóźwik, czy podtrzymuje stanowisko 

w sprawie wycofania złożonego przez siebie wniosku. Radna poinformował, iż stanowisko 

podtrzymuje. 

W związku z brakiem dalszych pytań i uwag do powyższego projektu uchwały 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym: 

za- 13 głosów 

przeciw- 1 głos 

wstrzymało się- 1 głos 

podjęła uchwałę Nr XX/118/2019 w sprawie określenia wysokości stawek podatku  

od nieruchomości oraz określenia inkasentów  i stawek za inkaso podatku  

od nieruchomości, rolnego i leśnego, która stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Ad.pkt.8.ppkt.c) Projekt uchwały w sprawie określenia stawek dotacji przedmiotowej 

dla Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Stąporkowie na 2020 r. 

Głos zabrał radny Edward Mazur. Powiedział, że projekt uchwały przygotowany na 2020 

rok niestety jest tożsamy z projektem, który przygotowano na rok 2019. Poinformował,  

że z uwagi na fakt, że w projekcie uchwały zaproponowano kwoty wykonania zadania 

pokrywające się z kosztami, nie należy przyjmować przedmiotowego projektu uchwały. 

Powiedział, że stawki powinny zostać uaktualnione i dostosowane do stawek 

zaproponowanych w kolejnym projekcie uchwały i dopiero w ostatecznej wersji 

przedstawione radnym. Radny Edward Mazur poinformował, że w projekcie uchwały  

w sprawie zmian w budżecie na 2019 rok przygotowano dotację na pokrycie kosztów robót, 
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które ZGKiM wykonał w roku bieżącym. Powiedział, że w związku z tym powyższy projekt 

uchwały jest fikcją. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał panią Skarbnik, czy wysokość stawek została 

ustalona przez dyrektora ZGKiM w porozumieniu z władzami gminy. Dodał, że w tej kwestii 

pojawiło się wiele pytań dotyczących propozycji nowych stawek ujętych w projekcie uchwały 

w sprawie zmiany uchwały Nr II/8/2018 Rady Miejskiej w Stąporkowie z dnia 30 listopada 

2018 r. w sprawie określenia stawek dotacji przedmiotowej dla Zakładu Gospodarki 

Komunalnej i Mieszkaniowej w Stąporkowie na 2019 r. Zapytał, czy taryfy zostały ustalone 

przez dyrektora ZGKiM w porozumieniu z władzami gminy oraz co stanie się z prowizorium 

budżetowym w sytuacji, gdy rada nie przyjmie przedmiotowego projektu uchwały  

i zawnioskuje o ich zwiększenie. 

Skarbnik Gminy Agnieszka Niebudek wyjaśniła, że projekty uchwały zostały złożone przez 

dyrektora ZGKiM. Poinformowała, że pan dyrektor na posiedzeniu wspólnym komisji Rady 

Miejskiej, które odbyło się w dniu 26 listopada br. wyjaśnił, z czym związana jest zmiana 

stawek na rok 2019. Powiedziała, że podwyższenie stawek dotacji  przedmiotowej dla 

Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Stąporkowie na 2020 r. będzie się 

wiązało z zabezpieczeniem w budżecie gminy dodatkowej kwoty. Pani Skarbnik 

przypomniała, że omawiając problemy związane z tworzeniem budżetu na kolejny rok 

mówiła o nadwyżce operacyjnej, czyli różnicy pomiędzy dochodami bieżącymi a wydatkami 

bieżącymi, która wynosi tylko 500 tys. zł, czyli bardzo mało. Poinformowała, iż w wyniku 

podwyższenia kwoty dotacji dla ZGKiM nadwyżka operacyjna ulegnie dodatkowemu 

zmniejszeniu.   

Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że wnioskując z wypowiedzi pani Skarbnik 

projektodawca, czyli dyrektor ZGKiM uznał, że przedstawione stawki są dla zakładu 

wystarczające. Dodał, że radni chcieliby uniknąć sytuacji, gdy jednak środków braknie.  

Radny Zbigniew Wiśniewski powiedział, że skoro dyrektor ZGKiM przedstawił stawki  

na 2020 rok, które uznał za wystarczające dla zakładu, to należy w uchwale dokonać 

dodatkowego zapisu mówiącego o tym, żeby w przyszłym roku nie dodawać żadnej dotacji 

przedmiotowej, bo w roku bieżącym dodaje się kwotę 117 tys. zł. 

Skarbnik Gminy Agnieszka Niebudek wyjaśniła, że w roku bieżącym dyrektor wykonywał 

więcej czynności, co jest wynikiem zwiększenia wysokości dotacji. 

Głos zabrał radny Edward Mazur. Powiedział, że do 15 października br. każdy dyrektor 

jednostki podległej jest zobowiązany złożyć propozycje do projektu budżetu na rok kolejny, 

czyli wnioski budżetowe. W związku z tym poprosił o udostępnienie radnym wniosków 

budżetowych przygotowanych przez ZGKiM. Radny Edward Mazur zapytał, czy gmina 

dysponuje takim dokumentem. 

Skarbnik Gminy Agnieszka Niebudek zapytała, czy radnemu  chodzi o kwartalne 

sprawozdania budżetowe. 

Radny Edward Mazur powtórzył, że prosi o przedstawienie wniosków budżetowych 

przygotowanych przez dyrektora ZGKiM. 

Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że radny Edward Mazur zapytał,  

czy burmistrzowi przedstawiono tylko projekt uchwały, czy też szczegółowe wyliczenia 

uzasadniające proponowane kwoty. 

Radny Edward Mazur powtórzył, że prosi o przedstawienie wniosków budżetowych 

przygotowanych przez dyrektora ZGKiM na 2020 rok. 

Skarbnik Gminy Agnieszka Niebudek wyjaśniła, że wniosek budżetowy został złożony na 

pewno, natomiast zarówno burmistrz jak i rada otrzymali taki sam projekt uchwały, czyli 

propozycje stawek wraz z uzasadnieniem. 
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Radny Edward Mazur po raz kolejny powtórzył, że prosi o prostą rzecz,  

czyli o przedstawienie wniosków budżetowych przygotowanych przez dyrektora ZGKiM  

na 2020 rok. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał, czy taki projekt uchwały, nad którym obecnie 

pracują radni został złożony skarbnikowi już w chwili przygotowywania prowizorium  

budżetowego na 2020 rok. 

Skarbnik Gminy Agnieszka Niebudek wyjaśniła, że wniosek budżetowy został złożony  

i zostanie przedstawiony radnym. 

W związku z brakiem dalszych pytań i uwag do powyższego projektu uchwały 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym: 

za- 11 głosów 

przeciw- 1 głos 

wstrzymało się- 3 głosy 

podjęła uchwałę Nr XX/119/2019 w sprawie określenia stawek dotacji przedmiotowej  

dla Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Stąporkowie na 2020 r., która 

stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Ad.pkt.8.ppkt.d) Projekt uchwały w sprawie ustalenia stawek dotacji przedmiotowej  

dla Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Stąporkowie na 2020 r. 

W związku z brakiem dalszych pytań i uwag do powyższego projektu uchwały 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym: 

za- 10 głosów 

przeciw- 0 głosów 

wstrzymało się- 5 głosów 

podjęła uchwałę Nr XX/120/2019 w sprawie ustalenia stawek dotacji przedmiotowej  

dla Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Stąporkowie na 2020 r., która 

stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Ad.pkt.8.ppkt.e) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr II/8/2018 Rady 

Miejskiej w Stąporkowie z dnia 30 listopada 2018 r. w sprawie określenia stawek dotacji 

przedmiotowej dla Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Stąporkowie 

na 2019 r. 

W związku z brakiem dalszych pytań i uwag do powyższego projektu uchwały 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym: 

za- 14 głosów 

przeciw- 0 głosów 

wstrzymało się- 1 głos 

podjęła uchwałę XX/121/2019 w sprawie zmiany uchwały Nr II/8/2018 Rady Miejskiej  

w Stąporkowie z dnia 30 listopada 2018 r. w sprawie określenia stawek dotacji 

przedmiotowej dla Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Stąporkowie 

na 2019 r., która stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
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Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Ad.pkt.8.ppkt.f) Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Stąporków  

na 2019 rok. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, iż do przedmiotowego projektu uchwały 

złożono w dniu 26.11.2019 r. autopoprawkę, która została szczegółowo omówiona  

na wspólnym posiedzeniu komisji. 

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 15 głosami „za” podjęła uchwałę  

Nr XX/122/2019 w sprawie zmian w budżecie Gminy Stąporków na 2019 rok, która 

stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Ad.pkt.8.ppkt.g) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy 

Stąporków z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami, o których mowa 

w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2020. 

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 15 głosami „za” podjęła uchwałę  

Nr XX/123/2019 w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy Stąporków  

z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami, o których mowa w art. 3  

ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2020, która 

stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Ad.pkt.8.ppkt.h) Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części terenu sołectwa 

Czarniecka Góra – "Poręba". 

Przewodniczący Rady Miejskiej wyjaśnił, że w podjętej uchwale w sprawie uchwalenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części terenu sołectwa Czarniecka 

Góra – "Poręba" pojawiła się nieścisłość i na wniosek Wojewody Świętokrzyskiego należało 

dokonać poprawy uchwały we wskazanym zakresie. 

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 15 głosami „za” podjęła uchwałę  

Nr XX/124/2019 zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla części terenu sołectwa Czarniecka Góra – 

"Poręba”, która stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Ad.pkt.9. Sprawy różne. 

Głos zabrali: 

Radny Edward Mazur, który w imieniu jednego z wyborców poprosił o usunięcie awarii na 

źródełku w rezerwacie Piekło w Niekłaniu Wielkim, gdyż woda ze źródła płynie bardzo 

słabym strumieniem. Powiedział, że przy źródełku zlokalizowanym przy stawie w Niekłaniu 
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Małym schody prowadzące ze skarpy do źródełka są bardzo strome i zniszczone oraz 

stwarzają niebezpieczeństwo dla osób z niego korzystających. Poprosił o ich naprawę. 

Przewodniczący Rady Miejskiej wyjaśnił, że na spotkaniu z przedstawicielami 

Nadleśnictwa Stąporków podjęto rozmowy o powiększeniu parkingu dla osób zwiedzających 

rezerwat, których jest bardzo dużo i obecny parking jest niewystarczający. W kwestii 

wielkości strumienia płynącej wody wyjaśnił, że jest ona ściśle uzależniona od danej pory 

roku. Zapewnił, że sprawa zostanie zbadana. Przewodniczący Rady Miejskiej wyjaśnił,  

że schody przy źródełku zlokalizowanym przy stawie w Niekłaniu Małym były naprawiane 

przez ZGKiM. Powiedział, że należałoby pozyskać środki na utworzenie w tym miejscu 

deptaka wraz z bezpiecznymi schodami prowadzącymi do źródełka. 

Radny Zbigniew Wiśniewski w imieniu mieszkańców ul. Chopina  w Stąporkowie poprosił 

o pomalowanie pasów na parkingu zlokalizowanym przy delikatesach. 

Radny Kamil Zieliński w imieniu mieszkańców ul. Piłsudskiego w Stąporkowie poprosił  

o dowieszenie dekoracji świątecznych na całej długości ulicy a nie tylko w centrum zaś  

w imieniu mieszkańców ul. Cichej poprosił o montaż lampy oświetleniowej na początku ulicy 

w kierunku sklepu Mila. 

Radny Edward Mazur poruszył temat mola nad zalewem przy ul. Miłej w Stąporkowie. 

Poinformował, iż miało być przeznaczone do rozbiórki ok. 2 lata temu, jednak do dnia 

dzisiejszego nic z problemem nie zrobiono. Radny powiedział, że obiekt jest w tak złym 

stanie technicznym, że dopiero jak wydarzy się wypadek, bo ktoś wpadnie do wody,  

to zostaną podjęte odpowiednie kroki. Radny Edward Mazur zapytał, kto projektował parking 

przy Publicznej Szkole Podstawowej Nr 1 w Stąporkowie. Wyjaśnił, że miejsce stwarza 

zagrożenie dla życia ludzkiego z uwagi na fakt, iż znajduje się tam tylko jedna brama 

wyjazdowa, brak jest nawet furtki i w przypadku powstania pożaru ludzie zmuszeni będą  

do przeskakiwania przez ogrodzenie. Zapytał, kto projektował to miejsce oraz kto był 

odpowiedzialny za odbiór zadania. Radny Edward Mazur wyjaśnił, że parking jest bardzo 

wąski i może zdarzyć się tak, że straż miejsce zamknie ze względu na zagrożenie zdrowia  

i życia osób z niego korzystających. Powiedział, że wystarczyło utwardzić teren przed szkołą, 

co można było zrobić przy dużo mniejszych nakładach finansowych a dodatkowo plac 

mógłby w dni targowe służyć jako parking. 

Radny Tomasz Kurcbart przypomniał, że na sesji w dniu 18 października br. zgłaszał 

konieczność usunięcia suchych konarów drzew na ul. Prusa w Stąporkowie. Zapytał,  

co zostało w tej kwestii dotychczas zrobione. Radny zapytał także czy podjęto kroki  

w sprawie drogi ze Stąporkowa biegnącej w kierunku Wielkiej Wsi, która prowadzi także  

do firmy Henkel. 

Radny Łukasz Świerczyński przypomniał o wykonaniu 3 m chodnika przy placu zabaw  

na ul. Mickiewicza w Stąporkowie. Poprosił, aby zdanie wykonano jeszcze przed nadejściem 

zimy. 

Pan Roman Rurarczyk zabrał głos w kwestii oświetlenia ulicznego przy DK 42  

w miejscowości Kozia Wola. Powiedział, że od ubiegłego roku lampy nie świecą a na drodze 

panują ciemności. Poinformował, iż problem zgłaszano kilkakrotnie, jednak bez żadnej 

reakcji. Pan Roman Rurarczyk powiedział, że w marcu br. podczas zebrania związanego  

z wyborem sołtysa wsi Kozia Wola, w którym brał udział także radny Jacek Trudnos wraz  

z panią Burmistrz Dorotą Łukomską zgłaszano problem nieświecących lamp a w odpowiedzi 

otrzymano informację o załatwieniu sprawy i zapewnienie o wymianie opraw  

na energooszczędne. Pan Roman Rurarczyk powiedział, że wraz z mieszkańcami został 

oszukany, bo wówczas nie złożono jeszcze wniosku do Urzędu Marszałkowskiego  

o pozyskanie środków zewnętrznych na inwestycję. Poinformował, iż w późniejszym czasie 

dowiedział się z biuletynu informacyjnego gminy, że środki na wymianę oświetlenia nie 

zostały gminie przyznane. Powiedział, że w lipcu br. pojawił się pracownik firmy 
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konserwującej lampy, który przez całą sobotę pracował przy jednej lampie. Podobna sytuacja 

miała miejsce tydzień później. Pan Roman Rurarczyk poinformował, iż obecnie na 52 lampy 

nie świeci aż 21 z nich. Podkreślił, że przy DK 42 nie ma nawet chodnika, więc jest bardzo 

niebezpiecznie.  

Radny Jacek Trudnos odpowiedział, że prowadzono rozmowy na temat oświetlenia 

ulicznego oraz chodnika przy DK 42 w Koziej Woli i problem był wielokrotnie zgłaszany. 

Dodał, że rozważano wymianę opraw na energooszczędne, gdyż z uwagi na liczne naprawy 

oświetlenia nie było efektów pracy konserwatorów zapewne z powodu stanu technicznego 

lamp. Radny Jacek Trudnos odpowiedział, że kilkakrotnie zgłaszano awarie, nawet podjęto 

próbę przestawienia zegara, aby lampy przy zjeździe z Koziej Woli świeciły się przez cały 

czas. W kwestii chodnika poinformował, iż w roku ubiegłym zgłaszano do Generalnej 

Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad potrzebę wykonania inwestycji. Powiedział, że po 

wypadku śmiertelnym ponownie interweniował w przedmiotowej sprawie i otrzymał 

informację, iż po analizie statystyk wypadków stwierdzono, że chodnik jest niezbędny. Radny 

Jacek Trudnos poinformował o planowanym wykonaniu 1 km 700 m chodnika wraz  

z odwodnieniem  i zatoczką. 

Sołtys wsi Lelitków Tadeusz Dobrowolski powiedział, że miał nadzieję, iż zmiana Zarządu 

Powiatu Koneckiego spowoduje poprawę stanu dróg i teraz czuje się rozczarowany,  

bo zamiast poprawy nastąpiło pogorszenie. Poinformował, iż wcześniej ubytki były 

zasypywane a teraz  nikt ich nawet nie uzupełnia. Powiedział, że na końcu wsi Lelitków 

wykonano mostek, który niestety zimą nie spełnia swej funkcji, ponieważ jest zbyt wąski. 

Sołtys dodał, że pomimo wielu zapewnień nic w tej sprawie nie zrobiono. Kolejną kwestią, 

którą poruszył sołtys Tadeusz Dobrowolski był brak reakcji ze strony pracowników Urzędu 

na nieświecącą lampę uliczną. Sołtys poinformował, iż w dniu 12.12.2019 r. dokonał 

zgłoszenia awarii, jednak nie została ona usunięta.  

Pan Roman Rurarczyk w kwestii oświetlenia w Koziej Woli dodał, że sytuacja zamiast się 

poprawić pogorszyła się, bo światło jest wyłączane o godzinie 23
00

 a ponownie zapala się  

o godzinie 4
00 

nad ranem natomiast w kierunku Smarkowa lampy zapalają się już o godzinie 

16
00 

i świecą całą noc. 

Sekretarz Gminy Łukasz Kłys powiedział, że bezpośrednio po obradach sesji porozmawia  

z pracownikiem w kwestii suchych konarów drzew na ul. Prusa w Stąporkowie. Wyjaśnił,  

że problem był sygnalizowany i miał zostać  rozwiązany. W kwestii drogi w kierunku firmy 

Henkel wyjaśnił, że o ustaleniach w sprawie poinformuje radnego tuż po obradach sesji. 

Sekretarz Gminy Łukasz Kłys powiedział, że gmina ma doskonały kontakt z Nadleśnictwem 

Stąporków i sprawa źródełka w Niekłaniu Wielkim zostanie wyjaśniona. W kwestii sprawy 

sygnalizowanej przez radnego Zbigniewa Wiśniewskiego poinformował, że odpowiedzi 

udzieli. Radnemu Kamilowi Zielińskiemu odpowiedział, że gmina nie planuje zakupu 

dodatkowej ilości iluminacji świątecznych a sprawa dowieszenia lampy na ul. Cichej  

w Stąporkowie zostanie wyjaśniona po sesji. 

Radny Edward Mazur zapytał, jak długo na drodze gminnej, na ul.1000-lecia przy figurze 

Jezusa Miłosiernego będą zapadnięte po dwóch stronach jezdni studzienki. Powiedział,  

że czas upływa a problemu nikt nie stara się rozwiązać podobnie jak z ul.1 Maja, gdzie 

podobno na wykonanie odwodnienia zostały już opracowane projekty. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poparł wypowiedź przedmówcy w kwestii zapadniętych 

studzienek na ul.1000-lecia w Stąporkowie. 

Radny Maciej Pokusa nawiązał do wypowiedzi radnego Edwarda Mazura w sprawie zejścia 

do źródełka przy stawie w Niekłaniu Wielkim. Powiedział, że wielokrotnie prosił  

o wykonanie schodów. Poinformował, iż koło wędkarskie po uzyskaniu zgody wyraziło chęć 

wykonania zejścia do stoczka w czynie społecznym. Radny Maciej Pokusa przypomniał,  



18 
 

iż wspólnie z sołtysem Niekłania Małego zabiegali o wykonanie deptaka przy stawie. Wyraził 

zdziwienie, że przekop w miejscowości Lelitków nie został jeszcze wykonany. 

Sekretarz Gminy Łukasz Kłys zapewnił, że wszystkie zasygnalizowane sprawy zostaną 

rozpatrzone a prace wykonywane są na bieżąco. W kwestii rozbiórki mola wyjaśnił, że należy 

przede wszystkim ustalić stan prawny zbiornika, gdyż nie można inwestować środków  

w nieruchomości niebędące własnością gminy. 

Ad.pkt.10. Zamknięcie obrad sesji. 

Z uwagi na wyczerpanie porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej zamknął obrady 

XX sesji Rady Miejskiej.  

 

 

Protokołowała:                                             Przewodniczący Rady Miejskiej 

Karolina Rokita                                                         Jacek Kołodziej 
 


